
Orgán verejnej moci: Hlavné mesto Slovenskej republiky Bratislava 

Názov petície: Petícia za zachovanie trasy autobusu č. 147 v oblasti Kalvárie 

Predmet petície: Zachovanie trasy autobusovej linky č. 147 po uliciach na Kalvárii, Tajovského 

a Langsfeldova, obnovenie pôvodného grafikonu cez soboty a nedele a navrátenie pôvodnej trasy 

smerom do mesta. 

Počet osôb podporujúcich petíciu: 427 občanov. Úplné údaje podľa § 4 ods. 2 zákona  

č. 85/1990 Zb. o petičnom práve v znení neskorších predpisov uviedlo 179 občanov. 

Oznámenie výsledku vybavenia petície:  

Hlavné mesto v spolupráci so spoločnosťou Dopravný podnik Bratislava, akciová spoločnosť 

(ďalej len „dopravný podnik“) pravidelne monitoruje a vyhodnocuje prevádzku liniek mestskej 

hromadnej dopravy (ďalej len „MHD“), pričom rovnako tak pravidelne sa zaoberá možnosťami 

zefektívnenia a optimalizácie jej prevádzky. Samotná efektívnosť prevádzky bola v roku 2023 

s ohľadom na aspoň čiastočné zníženie prudko rastúcich prevádzkových nákladov a finančné 

možnosti hlavného mesta o to väčšia, pričom veľakrát sa ponuka MHD prispôsobovala 

konkrétnym prepravným potrebám obyvateľov. Aj z tohto dôvodu boli k termínu 13.2.2023 

realizované prvé významnejšie zmeny v prevádzke MHD, medzi ktorými bolo aj opatrenie 

týkajúce sa prevádzky linky č. 147. Zmena sa týkala úpravy prevádzkového režimu, kde linka jazdí 

už len počas pracovných dní a súčasne sa upravila aj trasa, kde zachádzky na Kalváriu sú 

vykonávané iba pri jazde z Hodžovho nám. na Búdkovú. Zmena trasy umožnila minimalizáciu 

potreby nasadenia vodičov a vozidiel na prevádzku predmetnej linky.  

Zrealizované zmeny v MHD dopravný podnik a hlavné mesto vyhodnocujú na základe dát 

zbieraných z premávky a tiež spätnej väzby od verejnosti. Pri vyhodnocovaní je zohľadňovaná 

závažnosť podnetov, pričom v prípade najzávažnejších podnetov, napríklad nemožnosti cestovať 

MHD hoci aj s prestupom, boli úpravy cestovného poriadku zrealizované k začiatku školského 

roka. Rovnako tak sa spoločne zaoberajú aj komplexnejšími zmenami, pričom tie sú následne 

konzultované aj so zástupcami mestských častí.  

V prípade linky č. 147 hlavné mesto spoločne s dopravným podnikom na požiadanie mestskej časti 

pripravili alternatívnu možnosť jej prevádzky, ktorá by nevyvolala potrebu nárastu vodičov 

a vozidiel do výpravy, ktorá zohľadňuje vyťaženosť predmetnej linky v jednotlivých úsekoch 

a súčasne by čiastočne vyhovela požiadavkám cestujúcej verejnosti. Nový návrh prevádzky linky 

č. 147 spočíva v zmene jej trasy, pričom po novom by linka zo Slavína pokračovala obojsmerne 

v trase Kalvária – Prokopa Veľkého – Hroboňova – Depo Hroboňova. Samotná Kalvária by takto 

získala opätovne obojsmerné spojenie s Hodžovým námestím, čo bola aj požiadavka miestnej 

komunity. Pri tejto zmene by prišlo k zrušeniu prevádzky na úseku Slavín – Stará vinárska – 

Búdková, tento však bol podľa analyzovaných údajov minimálne využívaný. Pri návrhu zmeny sa 

preverovala aj možnosť ponechania prevádzky linky č. 147 jednosmerne v smere do Depa 

Hroboňova cez ulice Laučekova, Tajovského, Lesná s alternatívou cez ulicu Gorazdova, avšak 

takáto prevádzka by mala za následok potrebu navýšenia jednak počtu vodičov ako aj vozidiel na 

samotnú linku, čo v súčasnej situácii nie je možné a súčasne by aj komplikovala úpravu 

predmetných komunikácii, ktorú aktuálne pripravuje mestská časť. Z tohto dôvodu nateraz bola 

vybraná trasa obojsmerne po ulici Prokopa Veľkého. V križovatke Lesná – Prokopa Veľkého 

vznikne párová zastávka, vďaka ktorej bude zabezpečená aj obsluha vyššie uvedených ulíc. 



Súčasne bude možné naďalej využívať zastávku Kalvária a uvažuje sa aj s novou zastávkou na 

Hroboňovej ulici v blízkosti s križovatkou s ulicou Prokopa Veľkého, na ktorej by bolo možné 

prestúpiť medzi linkami č. 147 a č. 41.  

Myslíme si, že nový návrh zmeny trasy linky č. 147 nebol len dostatočne vysvetlený, pričom 

predmetom tejto zmeny je práve zabezpečenie opätovného obojsmerného spojenia Kalvária – 

Hodžovo námestie. V prípade, ak bude možné zrealizovať všetky potrebné kroky pre takúto 

prevádzku, uvažujeme so zmenou trasy linky č. 147 k termínu marec 2024.  

 

 

 


